

## REFERAT AF KREDSBESTYRELSESMØDE D. 25.3.2019

Venlig hilsen

**Lisbeth Schou**  
**Formand**

<b>Dagsorden</b>	<b>Beslutninger</b>
<b>Deltagere:</b>	Finn, Mårten, Klaus, Vivi, Lene, Lone, Lisbeth, Kasper og Tina
<b>Ordstyrer:</b>	Lisbeth
<b>Afbud:</b>	Torben, Silvette, Hanne.
<b>Ref.:</b>	Tina

<b>1. Bemærkninger til referat og beslutninger fra sidste møde den 5.2.2019</b>	Ingen bemærkninger - godkendt.
<b>2. Beslutningspunkter</b>	2.A - 2.I
<b>2.A. Vi er Socialpædagogerne</b>	<p>Der er nedsat en gruppe på tværs af kredse og forbund, for at sikre en grundig vidensdeling, det er rigtig godt. Tina er kredsens kontaktperson.</p> <p>I kredsen har vi ind til nu tænkt at iværksætte følgende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Lokale survey. ( forbundet udvikler system )</li> <li>• Mini kongrestemadag, hvor også de medlemmer som deltog i kongressen deltager, sammen med medlemmer ude fra arbejdspladserne.</li> <li>• Afholde arrangementer som kombinere det faglige med det sociale.</li> <li>• Medlems arrangement med Anders Seneca om kernefaglighed.</li> <li>• Arbejdsplads besøg. Vil gerne afprøve en model, hvor vi først mødes med medlemmer og TR. Og efterfølgende med TR og ledelse. Så vil der være</li> </ul>

	<p>mulighed for at drøfte med ledelsen, hvad man hører fra de øvrige medarbejdere.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kredsbestyrelsesmedlemmer skal indtænkes i planlægning og afvikling, så kredskontoret aflastes uden af man " binder" for mange penge i en ansættelse. Så kan kredsbestyrelses medlemmer frikøbes ad hoc. Det giver også mere ejerskab i kredsbestyrelsen.</li> </ul> <p>Kasper vil udsende et link, hvor de forskellige aktiviteter bliver oplyst og man kan byde ind på, hvad man gerne vil være med til at planlægge/ afvikle. Man kan stadig komme med forslag.  Det vil også være godt at få inddraget tillidsrepræsentanterne.  Vidensdeling fra de andre kredse sendes med ud med referatet som inspiration.</p>
<p><b>2.B. Kommunikations strategi.</b></p>	<p>Forslaget er ikke blevet lavet færdigt, men det foreløbige udkast sendes med ud. Så arbejdes der videre derfra.</p>
<p><b>2.C. Organiserings projekt</b></p>	<p>I samme stil med "Vi er Socialpædagogerne", er der her megen fokus på vidensdeling mellem kredse og forbund. Tina er kredsens kontakt person.  Kredsen har pt tænkt at iværksætte følgende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi er i gang med at afdække de enkelte arbejdspladsers organiserings %. Der hvor der er størst potentiale aftales der forløb på arbejdspladsen med de tillidsvalgte.</li> <li>• Arbejdspladsbesøg. Forskellige modeller i spil.</li> <li>• Tiltag på plejefamilie området, efter drøftelse i familieplejestyregruppen.</li> <li>• Fortsat samarbejde med de tillidsvalgte på Marjatta.</li> </ul> <p>For at medlemmerne oplever synlighed, skal vi blive bedre til at formidle hvad der arbejdes med.  Det er også tiltrængt med en målrettet indsats overfor de studerende. Anden kreds har arr for studerende + praktikvejleder, vi undersøger nærmere og vurderer om vi skal prøve en lignende model.  Som i Vi er Socialpædagogerne sender vi også her en list</p>

	<p>som kan kommenteres på.  Vidensdeling fra de andre kredse sendes med ud som inspiration</p>
<b>2.D. Folkemøde på Møn</b>	<p>Folkemødet på Møn afvikles den 23+24 august.  Enighed om at kredsen skal deltage.  Klaus, Lone og Mårten vil gerne starte op med tilmelding og den første planlægning. Tina spørger LO Lolland Falster om lån af OK pavillon. Der er et ønske om at planlægge eller at deltage i en debat.</p>
<b>2.E Opfølgning på fremtidigt arbejde besluttet på generalforsamlingen 2018</b>	<p>Der har været arbejdet med alle punkter. Nogle mere end andre.</p>
<b>2.F. Generalforsamling 2019</b>	<p>Generalforsamlingen er den 8 oktober og afholdes i Hollænderhaven i Vordingborg.  Der er lavet aftale med dirigerterne fra de tidligere år.  Vedr. prisen: Fonden til støtte for den gode arbejdsplads, skal der gøres et arbejde på forskellige medier og ved møder, for at få indstillinger. Der kunne evt deles kort ud på arbejdspladserne, med budskabet.  Der var i bestyrelsen en debat om hvorvidt man skal tilbyde dem som gerne vil stille op til valg, at de kunne blive præsenteret i et nyhedsbrev, på hjemmesiden eller andet.  Der var flertal for at vi ikke skulle dette. Baggrunden var, at alle kandidater skulle stilles lige, også dem som først valgte at stille op med kortere varsel.  Hvis man ønsker at stille op til valg men ikke har mulighed for at deltage i generalforsamlingen, kan man stille op ved fuldmagt. Der kan også være en præsentation af vedkommende.  På Facebook kunne man lave det som et job opslag; med opfordring til at stille op til kredsbestyrelsen.  En anden kreds har haft en tegner til at illustrere deres generalforsamling. Tegningen har efterfølgende været brugt på opslag og materialer. Lisbeth undersøger mere om pris og muligheder.  Drøftelse af skriftlig og mundtlig beretning. På baggrund af drøftelsen af punkterne laver Lisbeth og Tina en liste. Til de forskellige punkter kan kredsbestyrelsesmedlemmer så komme med ind put, som Lisbeth og Tina kan skrive ind i beretningen. Der bliver meldt en procesplan ud for frister for tilbagemeldinger til beretningen.  Kasper, Lone, Lene, Mårten, Vivi, Lene, Klaus, Lisbeth og Tina tilkendegav alle, at de ønskede at stille op igen.  Vivi vil gerne stille op til kasserer posten.  I Torbens fravær konstitueres Vivi i FU indtil generalforsamlingen.</p>
<b>2.h. Økonomi</b>	<p>Der foreligger ikke et regnskab for 2019 da budgettallene ikke er indberettet. De bliver de snarest.  Der skal laves en plan for at vores formue kommer til at ligge på mellem 5-20% af vores årsbudget. Forskellige aktiviteter / muligheder blev drøftet.  Indstilling vedrørende indkøb af jakker eller veste til TR og kredsbestyrelse blev vedtaget.  Kredsbestyrelsen har besluttet at konstituere Tina som kasserer, indtil generalforsamlingen</p>

<b>2.I. Hovedbestyrelsesmøde 28 marts. Drøftelse af materialet.</b>	<p>Pkt. 5b. God ide med survey, hvis vi også kan lave en lokal model.</p> <p>5.5. Der bakkes op om indstillingen</p> <p>Den øvrige HB dagsorden blev drøftet.</p>
<b>3. Lukket møde</b>	Ingenting til lukket møde
<b>4. Orienteringspunkter</b>	4.A. - 4.C.
<b>4.A. Orientering fra Kredsbestyrelsen</b>	<p>Klaus været til evalueringsmøde om de faglige selskaber. Oplevelsen er, at det går bedre med deltagelsen men at vi stadig når ud, så alle medlemmer kender til det. Måske skal man også revidere antal deltagere inden et arr aflyses.</p> <p>Finn; Seniorsektionen har årsmøde den 10 april. Der har været en del aktivitet i de faglige seniorer rundt omkring. I Guldborgsund er de blandt andet med i en seniorfestival på højskolen på Marielyst.+ de deltager også i Folkemødet på Møn.</p> <p>Klaus; På PFF konferencen tog Klaus emnet op om frit valg mellem SL og BUPL, Næstformanden i BUPL står ret stejlt på at bevare aftalerne som de er nu.</p> <p>Vivi; Udd udvalget laver blandt andet undersøgelse blandt studerende og ledere, hvad de synes mangler i uddannelsen.</p> <p>Mårten; Næste tur til Litauen bliver en meget kort tur, så det giver ikke mening for en ekstra at deltage.</p> <p>Finn; Været i Kina, der er vilkårene for arbejderne barske og ingen vilkår for fagforeninger.</p> <p>Lone; I år vil Lolland Kommune holde en sommerfest for alle medarbejderne. Det får en blandet modtagelse, blandt andet fordi der samtidig varsles besparelser.</p> <p>Vivi; Udfordringer med MRSA. Man er som medarbejder forpligtiget til at samarbejde og stille til podning, hvis dette kræves. Der har været udfordringer med at politiet vil modtage anmeldelser som spytning og lign. Der arbejdes på, at de skal modtage sådanne anmeldelser.</p>
<b>4.B. Orientering fra Kredskontoret</b>	<p>Kredsen har behov for telefonhjælp torsdag den 13 juni 12.30-16.00 KB medlemmer overvejer og melder tilbage</p> <p>Den 3 juni inviteres kontaktpersonerne til de faglige selskaber til dialogmøde på kontoret.</p>
<b>4 C. Nyhedsbrev</b>	<p>Deadline for næste nyhedsbrev er den 24 maj</p> <p>Indlæg efterlyses.</p>

<b>5. Næste KB møde</b>	Næste møde er den 11 juni. Lone er ordstyrer. Primært fokus er generalforsamling og materialet til HB 2 dags møde samt folketingsvalget. Afbud fra Vivi og Finn
<b>6. Evt.</b>	Vivi orienterede om, at når der bliver udkrevet valg, så må arbejdspladserne efterfølgende ikke få besøg af politikere